

[Text]

thoughts on this proposed piece of legislation before the committee.

Mr. Blair MacKenzie (Chairman, Government Relations Committee, Canadian Home and School and Parent-Teacher Federation): Thank you, Mr. Chairman. I will express my pleasure at being able to make a submission on behalf of the federation to your committee.

I understand this is a private member's bill from Dr. Horner. Given the success we have had with Bill C-204, I commend Dr. Horner very highly. This is a bill that is a big assistance to the voluntary health field. The federation has been involved for some time in community-based programs, and to us this represents a major step in a long ongoing battle to change lifestyles.

Since its first recorded meeting of a parents association, which took place in Baddeck, Nova Scotia, in December 1895, with the help of Mrs. Alexander Graham Bell, the Canadian Home and School and Parent-Teacher Federation has been active in promoting healthy lifestyles through the support of many and varied community-based programs.

The availability of drug paraphernalia in local head shops has been a topic of widely-debated and endorsed resolutions at the national federal level, and also with the Ontario Federation of Home and School Associations. The recorded concern of our organization with regard to a social climate that condones drug use to change the way we feel and the way life looks to us goes back to 1971. Since then our concern continues to escalate with the expanded use of mood-modifying substances by our young people.

In previous correspondence from the federation, dated June 3, 1988, we submitted to Dr. Horner copies of our positions, a copy of the submission we made before the Standing Committee on National Health and Welfare on May 22, 1987, and the reference to these materials as recorded in the report of the standing committee, *Booze, Pills and Dope: Reducing Substance Abuse in Canada*.

Through its national network of associations, councils, and federations, the Canadian Home and School and Parent-Teacher Federation continues to be the only national voluntary parents organization concerned with all children, in their homes, in the schools, and in their communities. It is in this context that we make this submission on behalf of the many hundreds of thousands of Canadians in support of Bill C-264.

As demonstrated in its unqualified support for Bills C-51 and C-204 for necessary control over tobacco, the federation likewise calls for swift and speedy passage of Bill C-264, which we feel is necessary and progressive legislation that will aid our volunteers and staff and those in similar organizations in the crucial effort to create an enterprising and productive element in our society that

[Translation]

d'entendre votre avis sur le projet de loi dont le Comité est saisi.

M. Blair MacKenzie (président, Comité des relations avec les gouvernements, Fédération canadienne des associations foyer-école et parents-maitres): Merci, monsieur le président. Permettez-moi de signaler d'abord que je suis heureux de pouvoir effectuer cette présentation à votre Comité au nom de notre Fédération.

Je crois savoir qu'il s'agit d'une proposition de loi présentée par M. Horner. Vu le succès que nous avons connu avec le projet de loi C-204, je félicite chaudement M. Horner. C'est un projet de loi qui rendra de grands services aux bénévoles du domaine de la santé. La Fédération s'occupe depuis un certain temps de programmes à base communautaire et le projet de loi représente à nos yeux une étape importante d'une lutte constante en vue de modifier les modes de vie.

Depuis la première réunion d'une association de parents dont nous ayons connaissance, qui s'est tenue à Baddeck en Nouvelle-Écosse en décembre 1895 avec l'aide de l'épouse d'Alexander Graham Bell, la Fédération canadienne des associations foyer-école et parents-maitres s'efforce de promouvoir un mode de vie sain en appuyant de nombreux et variés programmes à base communautaire.

La disponibilité d'attrails destinés à l'utilisation de drogues illicites dans les bazars locaux pour drogués est chaudement discutée; nous avons appuyé des résolutions au niveau fédéral et aussi au niveau provincial en Ontario. Le souci de notre organisme relativement au climat social où l'on excuse le recours aux drogues pour modifier son état d'esprit remonte à 1971. Notre souci a continué de s'accroître à mesure que les jeunes se sont servis de plus en plus de substances psychotropes.

Sous un pli antérieur, le 3 juin 1988, nous avons fait parvenir à M. Horner des exemplaires de nos positions, un exemplaire de la présentation que nous avons faite au Comité permanent de la santé nationale et du bien-être social le 22 mai 1987 et les renvois au rapport du Comité permanent intitulé *Boissons, pillules et drogues: Comment diminuer leur consommation au Canada*.

Par l'entremise de son réseau national d'associations, conseils, et fédérations, la Fédération canadienne des associations foyer-école et parents-maitres demeure le seul organisme bénévole national de parents qui se préoccupe de tous les enfants, à la maison, à l'école et dans leurs collectivités. C'est dans ce contexte que nous effectuons cette présentation au nom de plusieurs centaines de milliers en Canadiens qui appuient le projet de loi C-264.

Comme elle l'a démontré en appuyant sans réserve les projets de loi C-51 et C-204 qui visaient à imposer le contrôle nécessaire du tabac, la Fédération demande encore que le projet de loi C-264 soit adopté rapidement car nous le jugeons nécessaire et progressif et nous estimons qu'il aidera à nos bénévoles et à notre personnel, de même que les membres d'autres organismes semblables